

WE
CAPTURE
WHAT
MOVES

 MANE

CODE OF ETHICS

မာတိကာ

၁။ ဥက္ကဋ္ဌဆီက စကားတဖြန့်န့် ၂

၂။ ဘယျက ကံ့ဝံ့တ္တတြက္ကတ္တံ့ကဲ။ ၃

၃။ ကံ့ဝံ့တ္တကွတ္တံ့ကွေပဒု သတံ့ပံ့ပုဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ နားလည့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့
 ၃

(၁) ဘာသာပုပနုပုဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့
 ၃

(၂) ဆကီးဖုကယျမား၏က ၄

၄။ (IV) ကဖြန့်ပိုပိုမိမိစညးမိမိမား
 ၄

(၁) ပြုဝံ့လဝံ့ပုမတ္တပုဝံ့ဝံ့
 ၄

(၂) ဥပေဒုဝံ့ဝံ့ကံ့ဝံ့ထံ့ဝံ့မားကိုပံ့ပိုးပုဝံ့ဝံ့
 ၄

(၃) လူ့အဖြန့်ဝံ့ဝံ့ရားမားကိုလေးစားပုဝံ့ဝံ့
 ၄

(၄) အလုပုမားဥပေဒကိုပံ့ပိုးပုဝံ့ဝံ့ ၄

(က) စီစဉ်းလြက္ကပုပုဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့ဝံ့လူအမားစုဝံ့ဝံ့ဖြန့်ရရှိမး
 ၄

(ခ) အတင်းအဓာတ်ပုံ သို့မဟုတ် အမေဆလှည်းခိုင်းစေမီးအားလုံးကို
၅

ပေါက်ကုခဲစေရန်

(ဂ) ကေလးလှည်း ၅

(ဃ) ခြံချားဆွဲချခင်း ၅

(င) ကံနိုးမာရေးဝှံဝှံဘေးကင်းရေး
၅

၅။ အပူပေးလှေစားမီးဝှံအတူ အလှူပူချခင်း
၅

၆။ ပတုဝန်းကိတ်ငါးစားချခင်း
၆

၇။ ပစာညှိုးရပိုင်ငွန်းအကြံကု ဝေးစားမီးသျှောင်စေရန်
၆

၈။ သိခြင်းကန့်သတ်ချခင်း
၆

၉။ လာဘွားမီးတိုက်ကုရေး ၇

၁၀။ အင်းအိုမိတ္တကြံကု ပဋိပကရ ၇

၁၁။ ယွှပ်ပိုင်ချခင်းဥပဒေကိုလိုကာချခင်း
၇

၅။ (V) ကံဝှံစီရင်ချခင်းစနစ် ၈

- ၁။ အဓိပတိယတ္ထတို့က ၈
 - ၂။ အစီရင်ခံစာလုပ်ငန်းအစီအစဉ်အတွက် အရေးယူဆောင်ရွက်မှု ၈
 - ၃။ ကံ့ဝတ္တစီရင်ခံစာ၏ အစီအစဉ်တစ်ခုခုကို ယူဆရာ ၉
- အခွင့်အလမ်း စီရင်ဆောင်ရွက်ခြင်း



၁။ ဥက္ကဋ္ဌအဖွဲ့က စကားပြောခြင်း

ကံ့ဝတ္တစီရင်ခံစာအတွက် ပထမဦးဆုံး တာဝန်ခံနေတဲ့ ကုမ္ပဏီမိန့်ပေးဖို့၊ ပြီးသားချောင်း၊ စုစည်းချောင်းနဲ့ တရားမဲ့တမ်းတိုဟာ နေ့စဉ်ချခံအားပေးတဲ့ ကြံ့ခိုင်တာတို့၊ လုပ်ဆောင်နေတဲ့ နည်းလမ်းကို ထူးချွန်စွာ တွေးခေါ်စေတဲ့အရာ သုံးခုပေးဖို့ဖြစ်ပါသည်။

ဒီကံ့ဝတ္တတို့က ကြံ့ခိုင်တာတို့နဲ့ မှုဆောင်ရွက်ပါသည်။ ဒါဟာ သင့်ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကဲ့သို့ပင် လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ သင့်ကို လမ်းညွှန်ပေးပေးတဲ့

အရာပျစွာတယု။ သတ္တိပျေကြထဲက တစဉ်းစီဟာ ဒီလမှးးးနွံကွေန်
အက်ဉ်းခိပိဉ်းပျထားတဲ့ စညးမိဉ်း ဝေတြကို လကံးမြးစားပပီး
အဖြဲးနဲးပုလုပဲးဟဲးကိဉ်းအတြက အက်းပျစွာနွံးဝေဖိ၊ အသံးပျပီရာမှာ
ပျစွာတယု။

ကဖြဲးတော့ရဲပ ထပုမိဉ်းကွေတာ လကိဉ်းဝတ္တတုတ်ကွာ ကဖြဲးပိဉ်းရဲပ
ဝေမိဉ်းထားဝေသာ ဝေအာပုမိဉ်းဝေတြရဲပ မရိမုဖစ အေရးပါတဲ့ အရာပျစွာတယု။
ကဖြဲးတော့တိ၊ရဲပ ညီာတြးကို အာမခံထားတဲ့ အခိဉ်းတနုမှာ ရးဝိဉ်း တိုးတကွးကို
ကဖြဲးတော့တိ၊ ခိဉ်းကပွးကို တညးဆာကွပီး ဒါအုပု ကဖြဲးတော့တိ၊ပတ္တညာ
ယံးပုကညးတြးအားကို ပျစစဝေတဲ့ အေပုခခဲ ပျစွာတယု။ ဒါဝေဟကာဒုမိ၊
ကဖြဲးတော့က ခဉ်းတိ၊ကို အဲဒါနဲးပတ္တကွပီး ခြွားအတိအက်ပျစစဝေဖိ၊
အားထားတဲ့အေဟကာဒုးရးပဲ ပျစွာတယု။

ယနးအမိဉ်း

မိဉ်းအပုဉ်က

၂။ ဘယျဟာ ကံးဝတ္တတြက သတုတ်ကွဲ။

မိဉ်းကံးဝတ္တတုတ်ကွးကို မုဖစေန်ကံးသံးရာမှာပျစစပီး အပုဝန္တမး
အားလံးအတြက အသံးခိရာမှာ ပျစွာတယု။ အပုအေရးအတြက အလုပုပဲးနဲး
မညျ၊အတြကဆို ပျစွာတယု။

အဖြဲးက အလုပုပဲးနဲးသာ ဝိဉ်းဝိဉ်းမဆိုဝဲ မိဉ်းသည ကံးဝတ္တတြ၊ အုပီအမု
စညးမိဉ်းကို နကွးဝိဉ်းရးဝိဉ်း ပတ္တကုနဲးပါသည။

မိဉ်း၏ကံးဝတ္တတုတ်ကွးသည အဖြဲး၏လုပုနး ဝေဆာတြကွးအားလံး ကို
အသံးခိသာ အေပုခခဲစညးမိဉ်းဝိဉ်း အုပီအမုမ်းကို ခိမတုပေးသည။ မိဉ်းဝန္တမး

တစဉ်းစီတိုင်းသည့် ဆံ့ဝုံးပျတတ်ကွားချ်ခင်းဝုံးဝုံး အကြောင်းကပ်ဖစုစေ။
အျပည့်ကပ်ဖစုစေ (၂)မိမိစီလုံးဝုံးကြောင့် ဤသတ္တဝါကို အသံဝုံးပျပီရမည့်။

ဤစာရိက္ခာတမားကြောင့် ဝေဟာပုပထားသော စညွမ်းမိမိမားသည့် အဖြေပက
လုပုနုံး လုပုဆောင့်ဆောင့်နေသာ ဝေရာရမ်းကြောင့် မတူညီသော ဝိဝိဇ္ဇာကြောင့် ထိခရာကြော
ဥပဒေဝုံးဝုံး ကင်းဝုံးဝုံးမားအနထားအရ အစားမထိုးပါ။ မိနုံးကင်းဝုံးဝုံးကြောင့် ကိစာကြောင့်
အမိသီးဥပဒေ (သို့) ဝေဒသဆိုဇာဇေလမ်းထက ပိုမိုတင်းဖုကပုပဖုကာင်း
သကုသေပပါသည့်။ မိနုံးကင်းဝုံးဝုံးတု သတ္တဝါကြည့် ထိုသို့မဟုတ်
တရားမဝင်ပုဆောင့်ကြောင့် ပါဝင်သည့် မဟုတ် ကင်းဝုံးဝုံးဆဲပုစုစု။ အကယု၍
ဆန့်ကင်းဝုံးဝုံး မွန်က အမိသီးဥပဒေ(သို့) ဝေဒသဆိုဇာ ဇေလမ်းသည့် မိနုံးကင်းဝုံးဝုံးတု
သတ္တဝါကြောင့် လမ်းမိုးမည့်။

၃။ ကင်းဝုံးဝုံးတုတုကြောင့် သတင်းပံ့ပုခင်းဝုံးဝုံး နားလည့်စေခင်း

၁။ ဘာသာပုပနုပုခင်းဝုံးဝုံးလေ့ကင်းဝုံးဝုံး

မိနုံးကင်းဝုံးဝုံးတုတုကြောင့် ဝိမိမိမားအားလုံး နားလည့်စေခင်းကြောင့် သေခံ
စေရန် ဤစာသားကို အာရပ၊ တဂုတု၊ အဂလိပု၊ ပုပညာ၊ ကမနု၊ ဂုကရတီ၊ ဟဒ္ဓိ၊ အဒ္ဓိနီးရှား၊
အီတလီ၊ ဂ်ပနု၊ ကေနဒါ၊ ကဇောတနု၊ ကိုးရီးယား၊ မာလာရာလင်း၊ မာရသီ၊ ပိုလနု၊ ဝေပတုဂီ၊
ပိုမနီးယား၊ ဂုရု၊ စပိနု၊ တမိလု၊ ဝေတလဂု၊ ထိုင်း၊ တုရကီ၊ ယုကရိနုံးဝုံးဝုံး ဗိယကမု
ဘာသာစကားမားအပါအဝင် အမိမိမိသော ဘာသာစကားမားကို ဘာသာပုပနုပီး ပုစုစုပါ။

မိနုံးကင်းဝုံးဝုံးပိုရိတုကြောင့် ကင်းဝုံးဝုံးတုတုကြောင့် ထုတုစေပီးပုစုစု
ထိုပုပုကင်းဝုံးဝုံး လုထုအေပုစု ထိုမတဆင်း ရယုဝိဝိပါ။

မိနုံးဝိမိမားသည့် ဤကင်းဝုံးဝုံးတုတုကြောင့် ပါဝင်သော ဝေဟာပုပထားသော ကင်းဝုံးဝုံးကြောင့်
လကုတုစေထိုးရမည့်ပုစုစုပီး ဤစာတမားကြောင့် ဝေဟာပုပထားသော ကင်းဝုံးဝုံးကြောင့်
သတ္တဝါကို လကုရမည့်။ ငုတို့အကြောင့် ထိုသို့ပုပုလုနု အီလကရိနုံးနု

လေ့လာရေးဌာနကို တညွှန်ထောင့်သုတေသန အသုံးပြုပေးခဲ့ပါသည်။ ဤသဘောအရ
 ဝန်ထမ်းအများစု အလုပ်ပြုသည့်ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကြိုတင်စစ်ဆေးခြင်းဖြင့်
 အလားအလာ အပိုအမှု အခွင့်အလမ်း အခွင့်အလမ်းကို အကျိုးရှိစေပါမည်။
 ထို့ပြင် ကြိုတင်စစ်ဆေးခြင်း အစွမ်းအားတို့ကို စေ့စပ်ပေးသော အချိန်အခွင့်အလမ်း
 မိန့်ခွင့်များ အကြံပြု လမ်းညွှန်အထောက်အကူ ပေးပါမည်။ အပြန်အလှန် (SR
 လုပ်ဆောင်မှု တစ်စုံတစ်ရာ အားလုံးပေးသော ဝန်ထမ်းများသည်
 ဤလုပ်ငန်းများပေးပို့ပေးပြီး ဉာဏ်ပေး ပေးဆောင်ရန် ပြုလုပ်စေပါမည်။
 လေ့လာမှုများပေးပို့ပေးခြင်းကို ရှိသမျှပြုလုပ်ပါ။ CORP > ကော်ပိုရေးရှင်း
 ကြီးကြပ်မှု၏ ကြိုတင်စစ်ဆေးခြင်းကို အကျိုးရှိစေပါမည်။

ငှက်၏ အလုပ်ပြုပေးသည့်အခွင့်အလမ်းများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့်
 ငှက်အပေး တိုက်ပေးမှုများ သက်တမ်းပေးသော လိုအပ်ချက်များကို အတူ
 စေ့စပ်ပေးသော အခွင့်အလမ်းများဖြင့် ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် ပုံမှန်အချိန်ပေးပေးခြင်းဖြင့်
 ဤသို့တို့ကို ကို ဝန်ထမ်းများကို အားပေးတိုးမြှင့်ပေးပါမည်။
 သံသယရှိပါက ဝန်ထမ်းများသည် ပထမဦးစွာ ငှက်အပေး တိုက်ပေးမှုအပေါ် အကျိုးရှိမှုကို
 ရရှိစေနိုင်ပါသည်။

၂။ ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန်

ငှက်၏ အလုပ်ပြုပေးမှုများဖြင့် မိန့်ခွင့်ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန်သည်
 အလုပ်ပြုပေးမှုများဖြင့် မိန့်ခွင့်ပေးမှုများ သက်တမ်းပေးမှုကို တိုးမြှင့်ပေးပါမည်။
 သတင်းပေးမှုများပါရှိပါသည်။

ကြိုတင်စစ်ဆေးမှုများဖြင့် ဆက်လက်ပြုလုပ်ရန်သည်

၂။ ဥပဒေအဖွဲ့ဝင်ထံမှူးများကိုပံ့ပိုးချခင်း

အဖြေကိုဥပဒေအဖွဲ့ဝင်ထံမှူးများကိုပံ့ပိုးစေပီး ထုဂ်ပုပဏ္ဍိအခြင်းအရမ်းအဖွဲ့ဝင်ထံမှူးများကိုပံ့ပိုးစေပီး အလှူပွဲများဥပဒေအဖွဲ့ဝင်ထံမှူးများအတူ အထူးသျှဖင်း ပတ္တကံသော စီးပြားရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ဆောင်သောနေရာကြင် ဝိုင်ငံအားလုံးကြင် အက်ဖ် သကံရေးကည့် အျခားသော ဥပဒေစည်းကမ်းများကိုလည်း လိုကံစေရန် ပံ့ပိုးရမည့်။

သူ/ သူမ၏ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ကွဲဘာကြင် ဝတ္တမံတိုင်းသည့် စည်းလုံးမီးအဖွဲ့ဝင် အသံမှူးခိုင်သော ဥပဒေအဖွဲ့ဝင်ထံမှူးများ သဂ္ဂပုပမံကို ပုပီလုပ်မည့်။

၃။ လူ့အခြင်းအရမ်းကိုလေးစားချခင်း

အဖြေသည့် လူ့အခြင်းအရမ်းဖေကုတစာတမှူးအဖွဲ့ဝင် ပတ္တကံသော ခံမတ္တားသည့် အခြင်းအရမ်းကို တိုးပုမင်းစေရန် ငု၏ပတံမှူးကံဗုသဇာကို လေးစားရမည့်၊ အသံမှူးပုပီရမည့်။ ထိုအပု အဖြေသည့် ဝိုင်ငံအားလုံး၊ ယာဇ္ဇကံးမီးအားလုံးအဖွဲ့ဝင် အေချခအေအားလုံးကြင် လူသားအားလုံးအဖွဲ့ဝင်ဆိုသော စည်းမံးကို အသိမ္မတုပုပီရမည့်။

ဤနည်းအားပုဖင်း အဖြေသည့် လူ့အခြင်းရေးခိဖေကွဲကြင် ငု၏လကံအာကံ အဖြေမံးမ မည့်မံ မပါဝင်းစေရန် အာမခံသည့်။ အဖြေက ဝေံးလင်းသည့် ဝတ္တမံအားလုံးကို လကံရန်၊ ဝေံးကံရန်အဖွဲ့ဝင် ငုတိုမံဆင်္ဂုသည့်နေရာကြင် လူ့အခြင်းရေးကို လိုကံစေရန် ဝေံးလင်းသည့်။

၄။ အလှူပွဲများဥပဒေကိုပံ့ပိုးချခင်း

(က) စီစဉ်လှူပုချခင်းအဖွဲ့ဝင် လူ့အမ်းစုဝေခြင်းရရှိမိတ်

အဖြေသည့် အဖြေ၏အရေးကိစ္စပစ္စည်းပစ္စည်းကုန်သွယ်မှု သမဂ္ဂအဖွဲ့များ၊ ငှက်တို့၏ ဝေပေးခွင့်အရ အဖြေအစည်းဝေးဝေး စုဝေးလုပ်ဆောင်ခြင်းစသော အလှူငွေအားလုံး၏ အဖြေအစည်းဝေးဝေးကို ဝေပေးရမည်။

အဖြေသည့် ခြံချားဆက်ခံရခြင်း၊ အေးခွဲတက္ကသိုလ်ကုပေးချခင်း၊ စခန်းဝေးချာကုချခင်း သို့မဟုတ် လက်ကားဝေးချခင်းတို့အကြား သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် (သို့မဟုတ်) သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင် ပါဝင်ချခင်းဝေးဝေး ကိုယွှားလွယ်ကူက လုပ်ငန်းခြင်းနေရာကြား ဝေးဝေးရန်ကြား ဆက်ယွှားဝေးဝေး ရှိသည့်အစည်းဝေးမဟုတ်ဘဲ အလှူငွေအားလုံး၏ ကိုယွှားလွယ်ကူ ခံဝေးအဖြေဝင် ဝေပေးရမည်။

(ခ) အတင်းအဓာတ် (သို့မဟုတ်) အမေဆလှူငွေခင်းဝေးအားလုံးကို ပေးပို့ပေးရန် အဖြေက အတင်းအဓာတ် (သို့မဟုတ်) အမေဆလှူငွေခင်းဝေးပေးခြင်း ပစ္စည်းကုချခင်း (သို့မဟုတ်) အားပေးချခင်းကို မျှဝေရန် ကတိချုပ်ပါသည်။

အတင်းအဓာတ် (သို့မဟုတ်) အမေဆလှူငွေခင်းဝေးဆိုသည့် စခန်းဝေးချာကုချခင်း (သို့မဟုတ်) လက်ကားဝေးချခင်း (သို့မဟုတ်) ဝေးကြီးဝေးကြီးခင်းခင်း စသော လူတစ်ဦးသည့် စိတ်ပါဘဲ အတင်းအဓာတ် ဖိအားပေးခြင်း ဝေးဆက်ပေးချခင်းကို ဆိုပါသည်။

(ဂ) ကေးလေးလှူငွေ
အပြုအမူအပြုအမူ အလှူငွေအဖြေအစည်း၏ ဝေးကွာခြင်းအရ အငွေဝေး အသက်ရှင်ယွှားဝေး ပစ္စည်းကုသော အမှုတို့ (၁၄၆) စည်းမိမိအရ အဖြေသည့် ကေးလေးလှူငွေ ပစ္စည်းကုပေး ဆက်ပေးချခင်း (သို့မဟုတ်) အားပေးချခင်းတို့ကို မလုပ်ရန် ကတိချုပ်ပါသည်။

ဒေသဆိုရာ၌ ဥပဒေအနိမ့်ဆုံး သတ္တုတိုက်ကြီး၍ နိမ့်သောအသက် သို့မဟုတ် မသင့်စွာ ပညာရေးသတ္တုတိုက်ကြီးမှတစ်ပါး ၁၅ ဝုဒ္ဓိတိုက်ကြီးယူသော ကေလး၏ လူ့အဖွဲ့ကို ဆိုလိုသည်။

အဖြေသည် မိမိတို့ဆေးကုသမှုကို ညအခန်း (သို့) အခိုင်ရာယှိသော အလုပ်၊ ခိုခင်းစေရန် အသက် (၁၈) ဝုဒ္ဓိစုအောက် ငြိမ်းချမ်းမှုကို ငွားရမ်းခိုခင်းစေရန် ဝေရွာငွေကဉ်သည်။

(ဃ) ခြံချားဆက်ပျဉ်း

အဖြေသည် အလုပ်မရမ်း၊ ဝေးပြေးသွားရမ်း၊ အလုပ်ကြွယ်ဝနေလျက် (သို့) အချားသော အဆက်ကြွယ်ဝမှုကို မညီမျှအောင်မြင် ခြံချားဆက်ပျဉ်းပျံ့နှံ့ သေခံစေရပါမည်။

ခြံချားဆက်ပျဉ်းဆိုသည့် တန်းတူအခြေခံရေး (သို့) ဆက်ရေးဖြင့် ဖိဝိုင်းပွား၏ အကိစ္စကိုပျဉ်းသော တရားဝင်အဖွဲ့အစည်းများ ဆိုသည့်က ထင်ရှားသော အခြေခံအားဖြင့် အချစ်ခံသော ဆင်ခြင်မှုအရ သိသာထင်ရှားချင်း၊ ဖယုတ်ချင်း (သို့) ပိုမိုသောကံချင်း စသည့် တို့ကို ဩယုဝိက္ခိလိုသည်။ ခြံချားဆက်ပျဉ်းအကြံ မကြံရွယ်သေးသော အဖွဲ့အစည်း ရင်းနှီးခြင်း လို၊ အသက်ကြို၊ မူလ၊ ဘာသာရေး၊ လိမ္မော်သောဆေး၊ ဝုပြင်း အကြွေအနှံ၊ ကိုယ့်ဝန်ချင်း၊ တရားမဝ မခိုခင်းခိုခင်း သမဂ္ဂအဖြေပျဉ်းပျဉ်းတို့ ပါဝင်သည်။

အဖြေသည် ကုမလဏီကြံချားချင်းစာနိဗ္ဗိလည်း လက္ခဏာရေးထိုးပါသည်။ အဖြေသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းရာကြောင့် ခြံချားဆက်ပျဉ်း၊ လေ့ကျင့်ရေးဝုဒ္ဓိ အလုပ်ကို စီမံခန့်ခွဲရေး စသည့် ပုံစံအားလုံးကို တိုက်ရိုက်ရေးအကြံ ဆောင်ရွက်စေသည်။

(င) ကံနိုးမာရေးဝုဒ္ဓိ ဘေးကင်းရေး

၎င်း၏အလုပ်ပုံစံနှင့် ဆက်ပေးနေသော ကံနန်းမာရေးပုံစံ
ဘေးကင်းရေးပေးပေးရန်အတွက် လူ့ဘဝအတွက် အမြဲတမ်း ဝန်ထမ်းများအားလုံးပုံစံ
ပျက်စီးမှုမရှိစေရန် အလုပ်ပုံစံအပြောင်းအလဲ လုပ်ဆောင်နေသော ကံနန်းမာရေးပုံစံ
ဘေးကင်းရေး အလုပ်ပုံစံအပြောင်းအလဲအတွက် ထောက်ပံ့ရန် ဆောင်ရွက်ရန် ကတိပြုပါသည်။

ဤကိစ္စကိုပျက်စီးမှုနှင့် အလုပ်ပုံစံအပြောင်းအလဲ ခြုံငုံစောင့်ကြည့် ပျက်စီးမှုပုံစံ
အစဉ်အဆက်အရင်းပုံစံ အခိုင်အမာအလုပ်ပုံစံပုံစံပုံစံ နည်းပုံစံ နည်းပုံစံ
(သို့) အကဲခတ်အားပေးပုံစံ ထိုသို့ ပျက်စီးမှုပုံစံအပြောင်းအလဲ ပျက်စီးမှုပုံစံ
မတော်တဆ အခိုင်အမာပုံစံ ဒဏ်ရောက်ပျက်စီးမှုပုံစံကို ရှောင်ရှားရန် လိုအပ်သော
အရင်းအမြစ်များ အားလုံး ပံ့ပိုးပေးရန် အမြဲတမ်း ကတိပြုစေရမည်။

အမြဲတမ်း ဝန်ထမ်းလုပ်သည့် အလုပ်ပုံစံ ဘေးကင်းရေးပုံစံ
ကံနန်းမာရေးပုံစံ ပုံစံပုံစံ စည်းမျဉ်းစံနှုန်းများကို သေချာစွာ ဝန်ထမ်းများက
လေးစားမညီညွတ်စွာ ပြုစုပါမည်။

၅။ အလုပ်ပုံစံ လေးစားမှုပုံစံအတိုင်း အလုပ်ပုံစံ

အားလုံးပုံစံ မိန့်ဝန်ထမ်းများကို ဝန်ထမ်းလုပ်သည့် လုပ်ငန်းကိုပုံစံ
အလုပ်ပုံစံအရ ပျက်စီးမှုပုံစံအပြောင်းအလဲ အလုပ်ပုံစံအပြောင်းအလဲ အလုပ်ပုံစံ
လုပ်ငန်းကိစ္စများ ပုံစံပုံစံ အလုပ်ပုံစံ ဆက်ပေးမှုကို တည်ဆောက်မှုပုံစံ ပြုစုပါမည်။
အလုပ်ပုံစံ ရုံးပုံစံအပြောင်းအလဲ အလုပ်ပုံစံ ပုံစံပုံစံ
အစဉ်အဆက်ပုံစံ ပျက်စီးမှုပုံစံ အထူးသဖြင့် -

- ပုံစံပုံစံပုံစံ (သို့) စာပုံစံပုံစံ
- စိတ်ပုံစံပုံစံ/ သို့မဟုတ် လိင်ပုံစံ
- လုပ်ငန်းပုံစံ၊ ဆက်ပေးမှုပုံစံ၊ လုပ်ငန်းပုံစံ၊ ဝန်ထမ်းပုံစံ
ပုံစံပုံစံပုံစံအရ ကုမ္ပဏီအပြောင်းအလဲ အလုပ်ပုံစံအပြောင်းအလဲ
အခင်းအကျင်းအစဉ်အဆက် အားလုံးပုံစံ မိန့်ဝန်ထမ်းများကို ဝန်ထမ်းလုပ်သည့်

၎င်းတို့၏ ဝမ်းနည်းခြင်း၊ ပစ္စည်းပေးဆောင်ခြင်း၊ သူတို့၏ အလှူငွေ
အရင်းအမြစ်ပေးခြင်းဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အခက်အခဲများ
ရင်းနှီးငွေပေးပို့ခြင်း၊ ပစ္စည်းပေးဆောင်ခြင်း၊ အခက်အခဲများ
သတိပြုကြည့်ရှုလေ့ရှိပါသည်။

အခက်အခဲများ၊ အပူ၊ အမြဲတမ်းသိရှိ တိုက်ရိုက်အားဖြင့် ဝမ်းနည်းခြင်း၊
ကိုယ့်အားဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အခက်အခဲများ ကာလအားဖြင့်
ပုံစံတူညီသော ဤအခက်အခဲများ ဒုက္ခရောက်ရှိခြင်း၊
ကေလီအားဖြင့် အခက်အခဲများ (သို့) လို၊ လူမှုစီးပွား၊
မူလ၊ ဝမ်းနည်းခြင်း၊ အသားအရောင်၊ ဘာသာရေးယုံကြည်မှုများ၊ လိင်၊ ဆေးဝါး၊
ပစ္စည်းအခြေခံပုံစံ (သို့) အခက်အခဲများကို ဝမ်းနည်းခြင်း၊ သိသာသော
စိတ်ဓာတ်၊ ဖိစီးရသည့် အခက်အခဲများကို လည်း ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။

၆။ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အခက်အခဲများ

ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အခက်အခဲများသည် မိန့်ခွင့်အရ အဓိကဦးစားပေး
အခက်အခဲများ တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့သည် လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် ပတ်ဝန်းကျင်
ထိခိုက်မှုအပေး အနည်းဆုံး ဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် အမြဲတမ်း စီမံခန့်ခွဲရေး
မဟာဗိမာန်၏ တေပါးတည်းသော အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ပါသည်။

တာဝန်ပေးဆောင်ခြင်း၊ အချစ်အာရုံ၊ ၎င်းတို့သည်
ဖြူစင်ရေးမူဝါဒနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်မှုဖြင့် အပူက
ဆောင်ရွက်မှုတို့ပါသည်။

- ကုန်ပစ္စည်းအဆင့်တိုင်းနှင့် ထုတ်ကုန်များသံသရာဖြင့် မွတ်တမ်းရေးသားသော
သယံဇာတအရင်းအမြစ်များ (ဓာတ်၊ မြေအောက်၊ ဇီဝကြွေးပေးမှု၊ အရာဝတ္ထုများ)
အသုံးပြုမှုဖြင့် သေဆုံးစေရန်

- ဇီဝကြံ့ခိုင်မှုပေးမှုကို ကာကြံယူနူးဒွေ့ သဘောတရားပိုမိုတိုးတက်မှု၊ တားဆီးရေးကြောင့် အကူညီပေး
- ဖွံ့ဖြိုးမှုအခြေခံတိုင်းထုတ်ပေးလျက်ရှိသည့် ရာသီဥတုပေးပို့မှုလျော့နည်းမှုကို ဆန့်ကျင်ဘက် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပါဝင်မှု
- ကုသမှုပေးမှု (အညစ်အကြေးကင်း၊ ညစ်ညမ်းမှုလျော့နည်းမှု၊ ယိုဖိတ်မှုလျော့နည်းမှု) ဝေဖန်မှုပေးမှု ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုကို အနည်းဆုံးလျော့နည်းစေရန်

အားလုံးသောအဖွဲ့ဝင်များသည် ငှက်တို့၏ ဝေဖန်မှုလျော့နည်းမှုကြောင့် မွန်နှင့် ဝေဖန်မှုပေးမှု ဝေဖန်မှုရန် ငှက်တို့၏ အစိတ်အပိုင်းကို ပိုမိုလုပ်ဆောင်မှု။ ထို့ပြင် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုကို အနည်းဆုံးလျော့နည်းစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ငှက်တို့၏ လုပ်ဆောင်မှုသော ဝေဖန်မှုကြောင့် အထူးတကြိမ်များများလျော့နည်းမှု ဆန့်ကျင်ဘက်သော အချက်များကို ရှာဖွေမှုပေးမှု။

၇။ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုများအကြား ဝေဖန်မှုပေးမှုသော ဝေဖန်မှု

ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုများသည် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုများ ဉာဏ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ၂ မှုကို ဆိုလိုပါသည်။ ထိုအထဲတွင် ဝေဖန်မှုပေးမှုများလျော့နည်းမှု အချက်သော စက္ကန့်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ပါဝင်ပါသည်။ ပို၍ က်ယုပန်ပေးမှု အချက်ကြောင့် ငှက်တို့ကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ဝေဖန်မှုပေးမှုလျော့နည်းမှုပါဝင်မှု သီးသန့်အဖွဲ့များ (ဥပမာ- ဝေဖန်မှုပေးမှု)၏ ပြီးရာယူပေးမှု၊ ဗဟုသုတများ (သို့မဟုတ်) ဝေဖန်မှု (သို့မဟုတ်) အချက်သောသူများ၏ ဉာဏ်ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ပါဝင်မှုပါဝင်ပါသည်။

၈။ သိခြင်းကန့်သတ်မှုလျော့နည်းမှု

သူ/သူမ၏ အလှူအတန်းအတန်းအရ စီးပွားရေးတန်း (သို့မဟုတ်) မဟာဗိမာန် တန်း ရှိသောအဖွဲ့၏ ကိုယ်ပိုင်မှုရသော ပိုမိုသောပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုပေးမှုပေးမှု။

သိခြင်းကန့်သတ္တားသည့်။ သတင်းအခံက အလကားဝင့်။ သိခံငြိဝေသာ
သေဘာသည့် မညည့်။ ဝန္တမားကြင့် မဆို ဂျဖစုးဝိုင်ငါသည့်။

သူ/သူမ၏ အလုအကိုင်တိုင်းဝင့်။ မူဘောအကြောင်းရေသာ သတင်းဝင့်။
လူမ်းသိဝေစရန် တရားဝင့် ထုတုပုပန်ချခင်းမျပိဝေသာ သတင်းကို
သိခြင်းကန့်သတု သတင်းဟုခေငင့်သည့်။ ဤသတင်းအခံကလက္ခဏာ သိပလံ၊
စက္မုးနည့်ပညာ(သို့) သဘာဝအရ စီးပြားရေးဝင့်။ ဆက္မုပဝေသာ
သတင်းမ်းဂျဖစုးဝိုင်ငါသည့်။ ကန့်သတု ခ်က္မုရှိဝေသာလည့်း ငုတုဂို
ပါဝင့်သို့မ္မာ ဘာဝေးရေလနွား လုပုနုးမဟာ ဗ်ဟာမ်း၊ ဝေဟက္မုညွား (သို့)၊
ပစာည့်းဝေပးသြင်းသူမ်း၊ လူသားအရင်းအျမစု သတင်းမ်း (သို့)၊
ကိုယုဝေးကိုယွာ အခံကလက္မုး၊ ထုတုအသစုးဝင့်။ ပတ္တကုဝေသာ သတင်းမ်း၊
ထုတုနုးဝေဟုချမ်လာမ်း၊ ကုန္တုတုဝေး လွှ်ဝိုင်ကု ခ်က္မုး (သို့)၊ အဖြုမု
တိုးတကုဝေအာင့် ဂျပိလုဟွားဝေသာ အတတုညာမ်းစသည့်ဂျဖဝင့် ဂျဖစုး။
အေချခအေနအားလံုးအရ သိခြင်းကန့်သတ္တတင်းရှိဝေသာ၊ ယံုဗုကည့်ဝိုင်
ရေသာ ဝန္တမားမ်းသည့် ထိုသတင်းကို မေပါက္မုကားဝေစရန် (သို့)၊ အျခားဝေသာ
အဖြုမုမ်းသို့၊ မျဖနုပေဝေစရန် (သို့)၊ အဖြုမု၏အကြင်း (သို့)၊ အျပကြင့်
အာဏာမရှိဘဲ အသံုးဂျပိချခင်းတို့၊ မျဖစုးဝေစရန် ဝေသခံဝေစရမည့်။

သိခြင်းကန့်သတ္တတင်းမ်းကို ကာကြယုနု ဝန္တမားမ်းသည့် ထိုသတင်း
မ်းကို လံုဂျခံစိတ်ရေသာ ဝေရာကြင့် သိမုးဆည့်းဂျခင်း (သို့)၊ ဝေလဟာဂျပင့်
အမုးဝိကုဂျခင်း အကြင်းသို့၊ ဖြနုပစုးဂျပိချခင်း (သို့)၊ စားပြဲ (သို့)၊ ပရက္မ
(သို့)၊ အစည့်းဝေဝး ခနုးမမ်းကြင့် မထားဂျခင်း စသည့်ကို ဝေသခံဝေစရမည့်။

၉။ လာဘွားမးတိုက္မုကုဝေး

စီးပြားရေးလုပ်ငန်း ဝေဆာငြိကျွေးကြော အဖြေပြုက မညီညွတ်လာဘူးမေးမိကိုမဆို ဆန့်ကျင်သည့် ရုံးပိတ်သည့်။ ကုမလဏီတစ်စုအနေဖြင့် ငှားရမ်းဝင်ပေးသည့် ဥပဒေဒဏ်ပေး ကံထူးထုံးစံကို လိုက်နာဖို့ ဝေးဝေးထွေးထွေး ဝေးဝေးထွေးထွေး နယုတ်ပေးဝင်ပေးကြော မိန်းမအနေဖြင့် ငှားရမ်း စီးပြားရေး လုပ်ငန်း (ဖက်ပွားတန်း၊ အရာရှိ၊ ဂျပန်သို့၊ ရုံးကိုယွှားလွယ်၊ ဝန်ဆောင်ပေးသူ၊ ပစ္စည်းထွက်ထွက်) ပါဝင်ကစား လာဘူးမေး တိုက်ကစား ကံထူးထုံးစံ မူဝါဒကို အငှားဝင်ပေး လိုက်ကံထူးထုံးစံ ရန် လိုအပ်သည်။

လာဘူးချခင်း (ချခင်းချခင်း)ဆိုသည့် ကိုယ့်စီးပြားအကြံက လူအများက ငှားရမ်း ဖုသဇာကို တင်ပို့အသုံးပြုချခင်းပင် ဖြစ်သည်။ လာဘူးချခင်းဝင်ပေးပစ္စည်းကွဲ မွတ္တားရန် လက်ဝေဆာ၊ ပေးကမ်းမှု (သို့) ထမင်းဆေးပေးချခင်းအကြံက အင်အားစွမ်း (သို့) ငှားရမ်းအပင် ကံထူးထွက်ထွက်အနေက အင်အားကို မထမင်းဆေးပေးချခင်း စေသာ အချစ်အမှုမ်းပင် ဖြစ်သည်။ လာဘူးပေးသူဝင်ပေး လာဘူးသူ ဝင်ပေးလုံးလုံးသည့် လာဘူးချခင်း ကိစ္စကို ဝေဆာငြိကျွေးကြော ဖြစ်သည်။

သို့သော်လည်း သိသားထွေးသည့် ဝေဒသဆိုရာ ဓလေ့ထုံးစံအရ ဝေးဝေးထွေးထွေး တစ်ဝိုင်းဝိုင်းတစ်ဝိုင်း မတူပဲပေးပေးလဲချခင်း (သို့) ငှားရမ်း သတ္တိဉာဏ်အရ ဝန်ထမ်းများသည် ရံဖန်ခါကြော တစ်ဖန်မဆက်သော လက်ဝေဆာ လက်ဝေချခင်း (သို့) ဝေဒသလွှာ ဖိတုံကွေးချခင်းတို့လည်း ဖြစ်ပွားပါသည်။ ဝေဒသဆိုရာ မိန်းမနုစင်ကမ်းသည် ဤကိစ္စဝင်ပေးပစ္စည်းကို ရွေးလုံးဝေသာ ဝေးထွေးကမ်းကွေး ပေးရမည်။

အဆင်ပြေပေးခြင်းဖြင့်ပေး ပေးကမ်းမှုသည် တရားမဝင်ပေးချခင်း (ဥပဒေဒဏ် ပြီးပြီပီး တရားဝင်ပေးပေးသော အေကာကွေးဝင်ပေးအခြေခံ)ကို အဆင်ပြေပေးခြင်းဖြင့် (သို့) ဝေဆာငြိ (သို့) အင်အား တရားရေးဆိုရာ စီမံအုပ်စိုးကဲ့သို့သော အေကာကြော ရွေးလုံးဝေရေးတို့ ဖြစ်ပွားသည်။ မိန်းမအဖြေသည် ဝန်ထမ်း၏ ကံထူးမေးဝင်ပေး လုံးလုံးဝေရေးဆိုရာ ပုံစံအရ အင်အား

ကော်ရာကူးဒိုဝ်းသော အေချေအေနတြေတပါး အဆင့်ချေပစ်မြေပေရး
ပေးကမ်းမေးကို လကွခံပါ။

ငုတိုလုပိုင်နေသော အလုပွေပုတြေ မွဲတမးအေပု ဟုသဇာညောဝ်းဝ်းသော
အျားသော အက်းစီးရားမား (သို) ဝ်းဒြေဟုကးအဆိုပူပေးကမ်းချေဝ်း၊
လကုဆောင့် စသညိုကို တိုကုဂိုကု (သို) ဩယုဂိုကု၍ မညည့ဝ်းကွဲ လကွခံပါ။

၁၀။ အက်းအိုမတ္တတြေကု ပဋိပကရ

ငုတို၏တာဝန် ဝမ်းဆောတြေ မိန်းဝ်းမားသည မိန်း၏
အေကာဝ်းဆံဝ်း အက်းစီးပြားကို လုပုဆောင့်မည့ပူဖစွပီး အေချေအေနတစူပို
ဝ်းရှောင့်ကည့ချေဝ်း (သို) အက်းအိုမတ္တတြေကု ပဋိပကရပူဖစွ အလားအလာရှိသော
အေချေအေနသို ဦးတည့ဝ်းသော လုပုဆောင့်တြေ အထူးသုဖဝ်း ငုတို၏
တြေပသော ဆံဝ်းပူဖတ််ကွဲအေပု ဟုသဇာသကုဝ်းရာကုသော ပုဂိုလ်းဝ်းဝ်း
သိုမဟုတု မိသားစုအက်းစီးပြားဝ်း ပတ္တကုသော အေချေအေန (သို)
မိန်းအဖြေအတြေဝ်း အလုပုဝ်းအတူ ဆံဝ်းပူဖတ််ကွဲဝ်း ပဋိပကရမားကို
ဝ်းရှောင့်ကည့မည့။

မိန်းဝ်းမားသည မိမိသေဘာပူဖဝ်း လုပုနုးဆတြေယွမ်းကို မပတ္တကုပါ။
မိမိသေဘာပူဖဝ်း လုပုနုးဆတြေယွမ်းဆိုသည တစွဲတစုဦးသည ငု၏ ရာထူးဝ်းရာပူဖဝ်း
လုပုနုးဆတြေယွမ်း ကိုယုအက်းစီးပြားအေတြေကု ဆောတြေချေဝ်းကို ဝေဒုသည။

မိန်းဝ်းမားသည ငုတို၏ တိုကုဂိုကွဲကီးဟုကယုထံသို အက်းအိုမတု
ပဋိပကရကို ပူဖတြေဝ်းဝ်းသော အက်းသိတုဝ်းမည့ အေချေအေနတခုကို
ဟုကိဝ်းတြေပါက သတဝ်း ပေးပိုရမည့။ ဤအေချေအေနကို ဟုကိဝ်းတြေရေသာ
ဝ်းမား၏ စာတြေတမး ဖြဲဝ်း ဝ်းဟုကုတ််ကွဲကို သတုထွားသော
ပဋိပကရအက်းစီးပြားအေတြေကု (FO-RSE-022 (သို) FO-RSE-025 တိုတြေ

ဘုကည့ုပါက ကမာတလံုးဆိုဉာ စာရိက္ခာတမုးစနစ္စိ Q.S.E.E, BSL Intranet သိုု
ရွယာပြိး မိနး CORP > လုမးေးကောုပိရိတာဝန> ကဖြးုပိုါ၏
ကံုဝတ္တုတုက)။ အဆိုပါ ဝေဟုကုတခ်ကိ ဝန္တမုး၏ အနီးဆံုး သကီးဘုကည့ုဝုး
အီးေးမးအရ ကံုဝတုကောုမတီ ethics@manecom သိုု ဆကြိယု။

၁၁။ ယုပိဝုးုခးုပဒကို လိုကုာုခးု

အဖြးုဝုးု ငု၏ဝန္တမုးမ်းသည့ ပြးုလးုမ့တေသာ ယုပိဝုးုကို တိုးတကုေးစရန
ေးးုနးသတုကု သေဘာတုညီမးအပါအဝု ရိက္ခးုးရီးစည့ စီစည့ေးလုကံုမး
ယုပိဝုးု ဆနုကံုခးုကို ပိတုဂု ရည့ယုေးသ ဝေသဆိုဉာ ဥပဒမ်းုဝုးု
ကံုထံုမ်းကို ဝေးစးရန လကံုဘုကရပါမည့။

၅။(V) ကံုဝတ္တုစီရည့ုခးုစနစု

၁။ အမိပထိယုတုကု

ကံုဝတ္တုစီရည့ုခးုစနစည့ အပိေးဆးုးစနစုပုဖစုပီး ငုသည့ ဝေရာ
တြးု အတြးုးပိးုးဆကြိယုေးစံကို အစးထိုးရန မရည့ယု။ ဝုဝုးုတုစီတြးု အသုံးပု
ေးသ ဥပဒအရထိုကုသိုုေးသ သတးုးပိုဖြစည့းပု၊ ဝန္တမုးမ်း၏ ကိုယုးလုယု
အဖဲြမ်းုဝုးု လုသးအရးုးအုဖစု ဌာနမ်းအရ ပုဖစုသည့။

ပုးုးခ်ကုရ အကယုရ် မိနးဝန္တမုးုကို ကံုဝုးုးိပါကည့ အလးအလး
းုဝုးုပတုကုေးစလံုး အထကြးုေးဖးုပထးေးသ ဂးုဝုးုတးုးပိုစနစ္စိ မုဖထ့နး
ေးးုဝုးု။ အကယုရ် ငုတိုုသည့ မန္တစဘရိပါက စိတုဝုးုေးသ အပိအမးုဖးု ငုတိုု
သတးုးပိေးေးသ ကိုယုေးကိုယုာ သတးုးအခ်ကုကွမ်းအရ ငုတိုုသည့ ကံုဝတု
သတးုးပို ဝေးစနစ္စိ အသုံးပုးုဝုးုသည့။

ဝေယဘုယ်အားပျဗ်း၊ မိန်းမိတ်ဝတ္တုတို့ကရ ခိဝိဗာဏ္ဍည၊
ဆက်တိဗ္ဗုဆထားသော၊ သိထားသော ဗဟုသုတရှိသူတို့သည် ဥပဒေဝတ္တု ကံဝတ္တုကို
အတင်းအဗဟုကပ္ပိဝိဗာဏ္ဍည (သို့) ပျဗ်းပျဗ်းထွန်ခိမ္မိဝေပျဗ်းကွေ (သို့) လူထုအက်စီပြား သို့မခိမ္မိဝေပျဗ်းကို တာဝန္တဝေစပိး ကံဝတ္တုတင်းပိုမရး စနစ်
ပျဗ်းဝိဗ္ဗိပျဗ်းမနုပျဗ်း အသုံးခိရန္တုက အိဝေမလ ကို ethics @ mane.cam
အသုံးပျဗ်းပါ။

အခိရာယုတိဝေပသည ငုတိုသတိဝေပသော စနစ်ဝတ္တုတို့ကို
အဆန္ဒဩယိသော တကိုယုဝေရသတင်းကို ဆန္ဒယုဆန္ဒဆန္ဒကမည။ လိုအပိုက
ကံဝတ္တုတင်းပိုမး စနစ်နာမညိ မသိဝေစပဲ အသုံးပျဗ်းဝိဗ္ဗိသည။
ကံဝတ္တုတင်းပိုမးကို သဝေတာသည ယုဆောသ ဥပမာမးမာ

ဝေအာဂ္ဂိတိုမ အနက္ခ တခုခုကိုခိဝိဗာဏ္ဍည

- လာဘွေးမး တိုက္ခကွေရးဥပဒေမး
- ယုပိဗ္ဗိပျဗ်းဥပဒေ
- ဘဏ္ဍဝတ္တု စာရင်းအင်းဥပဒေ

ပါဝင်္ဂစညးဝိဗ္ဗိသော လုပုဆောဋ်ကွေး

- အတြင်း (သို့) အုပင်္ဂတုပျဗ်းလုပုပျဗ်း
- စာရိတိ (သို့) ကာယအိဝေပျဗ်းဂပ်ကွေစမး
- တကိုယုဝေရး ကနးမာဝေရး (သို့) အခိရာယုဝေရး
- ပတုဝနးကန္တိရာယုမး အလားအလားဝတ္တု အတညုပျဗ်း ethics@mane.cam
ပျဗ်းသတင်းပိုမးထားသော ကံဝတ္တုတို့က ခိဝိဗာဏ္ဍညကိုသိခြင်း ကနုသတုဝေရး

အျုပ်အမးပျဖငံ့ တငးးဟကဖြာ မိနးးအဖြူ၏ ဥကုဋ္ဌ၏သကီးဟကပုဝေးအရ တိုကုဂြိုကု အလုပုပုဝေးနေးသာ ကံငံ့ဝတုဝေးကံ့မတီအရ ပျဖစွါသည။

၂။ သတငးးဝေးပိုပျရးအစီစညှပုဝေးဆာငံ့ကွားးဝံ့ဝံ့ အေးယူဝေးဆာငံ့ကွားး

ကံငံ့ဝတုဝေးကံ့မတီမ့အစီရငံ့စာတစွါကို လကံ့ဝေးသာအခါ ငုသည ငုသစာရွှါမးကို ဝေးသခါဝေးရန စံစမုးဝေးရးကို လင်ငုပျမနွာ လုပုဝေးဆာငံ့မည။

(၇)ရက္ခတြငးး အီးဝေးမးလွှစုဝေးစာငှါဝိသတီဝေးသူထံ ဝေးပိုပျစပီး အစီရငံ့ပျခငးးကို အတညှပျပီရပါမည။ ထုဂြိုပျပု ဆီဝေးလာဝေးသာကာလအတြငးး အစီရငံ့စာကို လကံ့ရရှိ စပီးဝေးနာကု (၃)လထကွပိုဝေးသာ အခါနွှငံ့ သတီဝေးသူကို အေးယူဝေးဆာငံ့ကွားး မ်းကို သတငးးဝေးရမည (သို) ဖြပွဲခံကွားး

အဓိပတိယတ္တတို့ကု ။ ။ သတီဝေးသူသည သာမနုဂါလီပျစစပီး သစာရွှါ ဖြာပျဖငံ့ သတငးးပိုပျခငးး(သို) ထုတုဝေးဟုပျခငးးတိုကို ပျပီလုပုဝေးသည။ တိုကုဂြိုကု၂၁ဝေးအရ ဝေးလာဝေးပျခငးးမရှိပါက ရာဝေးတုး(သို)မေးလာဝေးနွညှဝံ့ အျုပ်အမုးဝံ့ပတ္တကုဝေးနေးသာ သတငးးလုထုအကီးစီးပြားကို စခိမုးဝေးပျခကုပျခငးး(သို) ဝေးဝိုငံ့တကာသေဘာတူညီခံကွစွါကို ခ်ဝေးဟကပီး ဖုံးကြယားရန သကီးစားပျခငးးပျစစပီး ငုကိုဥပေဒေဟကကုဝေးအရ ပျပုဝေးစွစီးရက ထပံ့အတညှပျပီခဲစပီးပျစစညှ(သို)အျပညှပျပညှါဣအဖြူ အစညှး၏တဖက္ခတုဝေးဆာငံ့ ကံ့ကွရ သေဘာတူညီခံကွစွါကို အေးပျခခံထားပါသည။ ငုရာပသမဂါဥပေဒကံ့ငံ့ထုံး ဥပေဒမားလညှး ပါဝညှ။ ၂၀၁၆-ခုဝံ့စု ဒီဇက္ခလ (၉)ရက္ခငံ့ ၂၀၁၆-၁၆၉၁ ပျပုဝေး ဥပေဒအပိုငးး(၈)(၁)အရ ဝေးဟုပျထားဝေးသာ လုပုနးးဆိုဣ တာဝနွ်း၏ ရးပျမငံ့အတြငးး ဤသတငးးကိုဟုလံ့ငံ့ သတီဝေးသူသည သတငးးပိုပျဖြပွဲခံကွရ တကိုယုတငးး အခါကွလကွားးရှိရမည။

မိန့်ကြားကို အစီစဉ်တိုင်းလိုအပ်ပါက သတ္တုတုနု။ ဖြစ်ပွားကုသပစ္စည်းကုသ
အေဂျင်စီကုသရန်နှင့် ငှက်၏ ဝေဒနာကြောင့် အေဂျင်စီကုသရန်ကို ရှာဖွေကြည့်ပါ။

စုံစမ်းမေးအပ်ပြီးပြန် ကံကောင်းကောင်းတစ်ခုခု ဖြစ်ပွားကုသပစ္စည်းကို ဝေဒနာကုသရန်
စဉ်းစားကို အမေးအဖြေအပေး တိုက်ပိုင်ကုသပစ္စည်းထံသို့ သတင်းပို့ပါ။
အပူပိုက်ကုသပစ္စည်း သတင်းပို့ပါ။ မိန့်ကြားသည့် ဥပဒေနှင့် ကံကောင်းကောင်းအရ
သတင်းပို့ပါ။ ထိခိုက်မှုကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် အပူပိုက်အဖြစ်
စဉ်းစားမိန့်ကြားပေးရန်နှင့် သို့မဟုတ် အချားသော ဆေးကုသပစ္စည်းအရ
ထိုဖြစ်ပွားမှု ရာဇဝင်ကို မိန့်ကြားခြင်း၏ ကံကောင်းကောင်း သတ္တုတု
စဉ်းစားမိန့်ကြားပေးပါက အရ မိန့်ကြားသည့် အပူပိုက် ကုသပစ္စည်းကို ရရှိပါမည်။

ဖြစ်ပွားပုံကံကောင်းကောင်းတိုင်းနှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးပေးသောအခါ အမေးကို
တို့ဖြင့် အမည်ရှိသည့် ဂုဏ်ထူးရှိသည့်ဂုဏ်ထူး သတင်းပေးသူများ၏ အကာကြားနှင့်
ပစ္စည်းကုသပစ္စည်း စဉ်းစားပေးရန် မကိုးကွယ်ပါက ကံကောင်းကောင်းတစ်ခုခု
အရေးယူဆောင်ရွက်မှု (သို့မဟုတ်) ပိတ်ပင်မှုကုသပစ္စည်းကို
သတင်းပေးသူထံအီးမေးလ်ဖြင့် ရရှိပါမည်။

မိန့်ကြားအဖြစ်သည့် သဘာဝရှိရာပစ္စည်း သတင်းပို့သူကို မိန့်ကြားကံကောင်းကောင်းသိမ်းမိ
အပေးသံသယ ဂုဏ်ထူးရှိရာအကြား လက်ကားဝေဒနာ၊ ကာယအိပ်ပျော်မှုနှင့်
(သို့မဟုတ်) ခြေချားချောင်းတို့ကို မခံစားရေစေရန် ဂုဏ်ထူးရှိပါမည်။ သို့မဟုတ် သတင်းပေးသူကို
တလဲပြဲအသုံးပြုရန် (ဥပမာ-စိတ်ကောင်းမွန်မှုနှင့် သတင်းပေးပုံစံနှင့်
(သို့မဟုတ်) တစ်ခုတည်း ကိုအားပေးမှုပေးစေရန် အသေရန်ကို ဖြစ်ပွားရန်) တို့ကို
စဉ်းစားမိန့်ကြားပေးရန် ဆောင်ရွက်ပါမည်။

ဆန့်ကျင်ဘက်ကုသပစ္စည်း ဖြစ်ပွားကုသပစ္စည်းအရအပူပိုက် မေကြေပျက်(သို့မဟုတ်) အရေးယူ
ဆောင်ရွက်ရန် ရလဒ်ထုတ်ပေးပုံစံဖြင့် ပြီးသားဖြစ်ဆောင်ရွက်ပေးသော

သတိပေးသူများကို စည်းမိန့်အရ အေးယူချခင်းဝံ့ဝံ့ တရားဖြဲဆိုချခင်းတို့ကို ပျံလီပုညဟုတွါ။

၃။ ကံဝံ့ဝံ့စီရင်္ဂစာ၏ အစိတ္တပိုင်းတရပျူဖစု စုဆောင်းထားသော ကိုယုရေး အင်္ဂုလကွဲကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ချခင်း။

ကံဝံ့ဝံ့တံ့ကောမတီသည ကံဝံ့ဝံ့စီရင်္ဂစာအရ လမ်းမှီးထားသော ရေိယာသို့ အတိအက်ကနုသတ္တားသော သတင်းအင်္ဂုကို စီစဉ်ဝံ့ဝံ့။ အမညားချဖဝံ့ အမ်းစားခြံချခင်း၊ သတိပေးသူ၏ရာထူးဝံ့ဝံ့ ဆကြွယ်ွံ့ကွဲသးစိတု၊ ဖြဲဖြဲရသညံ့ အေဟုကောဝံ့ရင်း (မ်း)ဝံ့ဝံ့ အစီရင်္ဂစာသတင်းစုချခင်း(သို့) စီစဉ်ချခင်းဝံ့ဝံ့ ပတ္တကံ့သော ပုဂံလိယား၊ ဖြဲဖြဲဆောင်ရွက်ွံ့ကွဲ၊ စုဆောင်းထားသော သတင်းမ်း၊ စံ့စမ်းဖီး အက်ခင်း ခံပို အစီရင်္ဂစာဝံ့ဝံ့ အေးယူခင်းကိုစီစဉ်မည။

ကောမတီသည ဝေအာကျါအင်္ဂုလကွဲအရ စီစဉ်ချခင်းချဖဝံ့ အားလံဝံ့ထကျါဖီး စောဝံ့ဟုကပူကညံ့ရးရမည။ ထိုအင်္ဂုကွဲမွဲ ကံဝံ့ဝံ့လဆိုဇာ (သို့) မူလလုမ်းငြိယု၊ ဝံ့ဝံ့ဝံ့ရးယူဆခင်း၊ ဘာသာရေး (သို့) ဒီနယံဟုကညွမ်းမ်း၊ သမဂါအဖြဲပဝံ့ချခင်း၊ မ်းဖီအင်္ဂုလကု၊ ဇီဝဆိုဇာအင်္ဂုလကု၊ ကနမ်းမာရေး အင်္ဂုလကု၊ လူတစု ဝေယာကု၏ လိဋ္ဌးဘဝဆိုဇာအင်္ဂုလကု (သို့) လိဋ္ဌစာဦးတညွမ်းဝံ့ဝံ့ က်းလြနွမ်းဝံ့ဝံ့ ပတ္တကံ့သော အင်္ဂု၊ ဖမ်းဆီးခံပိုနောဝံ့ချခင်း ဝံ့ဝံ့ ပုဂံလိယားဝံ့ဝံ့ပတ္တကံ့ပီး လံ့ချခံပိုရေးအတိုင်းအတာတို့ဖစုပါသည။

သတိပေးသူ၏အေအထားကို ခြံချခင်းသိပါက ကံဝံ့ဝံ့တံ့ကောမတီသည ဤကောမတီ သည ဤသတင်းကိုသိခြံဝံ့တင်းဟုကဖြဲ ကနုသတ္တားသညံ့သတင်းအချဖစု ကိုဖြဲယူမည။

ဤတကိုယုရေးသတင်းကို ကံဝံ့ဝံ့တင်းပိုရးစနစု၏မူဘောဝံ့ဝံ့ ကံဝံ့ဝံ့တံ့ ခ်းစီဟကွဲအစီရင်္ဂစာကို ကိုဖြဲယူဖြဲ တာဝနပေးထားသော အာဏာပို ပုဂံလိယာ ဤသတင်းကိုရရှိစေရမည။

တကိုယုဝေးသတင်းအခံအားလက်ကိုင် အကာကြယုဝေးရနသေခံစေရအကြက
ဥရပသမဂပုပငအဖြူအစညးမ်းသို အကြတကိုယုဝေးအခံအားလက်ကိုင်
လခဲပေဟဒမ်းမကို အပိုင်း(၄၄)သတ္တတညးမ်းမ္းအရ ဝုဝုဝု GDPR CEU က်ဒုထုံး
၂၀၁၆ ၊ ၆၇၉ ၏ ဧပီ (၂၇) ဥရပပါလီမန ဝုဝုဝု ဥရပကောဇီအရ ပုဖစ္ညး။

တကိုယုဝေးအခံအားလက်ကိုင် ထိန်းသိမ်းဝေးကာလသည
ခေအကျက်ဒုဝတု ခ်ခိဖာကုအစီရင်စာအရ က်ဒုဝတုဝေကာမတီမ
အေးယုဝေဆာင်ြကွေပဒု မတည သည။

- အကယု၍ အစီရင်စာသည က်ဒုဝတုတင်းပိုမေးစနစ၏ ရးပုမင်အကြင်း
မကေရာကျက စီစဉ်ပီးပုဖစ္ တကိုယုဝေးအခံအားလက်ကိုင် ဖ်ဆီးရမည (သို) ၊
အမညးပုဖစ္ခေအာဒု မေးဝုတင်းဝေးဝေးပဲ ပုပီလုပုမည။
- အကယု၍ အစီရင်စာသည က်ဒုဝတုစီရင်စနစတုတ်အကြင်း ကေရာကပီး
သိုမေးသလညးမ်း ထပွဲအေးယုပုခင်းမရှိပါက တကိုယုဝေး အခံအားလက်ကိုင်
ဖ်ဆီးရမည (သို) (၂)လအကြင်း စုံစမ်းစပီး အမညးပုပီလုပု ရမည။
- အကယု၍ အစီရင်စာသည စညးမ်းကမ်းအရ အေးယုမး(သို)ဖြဲပဲခဲရသူအပဒု
တရားတေဘာအရ စတင်အေးယုမးပုပီခဲလွင် (သို) အစီရင်စာသည မပီးသားပဲ
ပုပီလုပုထူးသတိပေးသူ၏ ကိုယုဝေးအခံအားလက်ကိုင် လုပုဆောင့်ကွမ်း
စပီးသညထိ (သို) အယုခံဝရန အခံအားလက်ကိုင်ပုပုသညးထိ
သိမ်းဆညးမ်းရမည။
- နောက္ကပေးယုပုခင်းကိစာမရှိသညးဝ် အေပုခအေနမတပါး က်ဒုဝတုဝေကာမတီ
သည ဖုကားအဆင်းမာကြနးဌာနကြင်း ထိုအခံအားကို သိုလောထူးဝိညး။
ရညးယုကွ သတိပေးသူကို အကာကြယုဝေးရာကြင်း ဝေခံစေရန(သို) ၊
အနာဂကြင်း ထပွဲက်လြန့်ယုစမ်းကို စောင့်ဖုကညးဝ်ဝုဝုဝုစေရနအကြက

ပျံ့နှံ့သည်။ ဖမ္မားဆီးရန်ပြုလုပ်သော သက်တိတိဋ္ဌိပျံ့နှံ့သောသတ္တိသွယ်မား၏
ဂုဏ်ကူးယူဆောင်ပေးချခင်းစေသာ ရပြုလုပ်ကွဲအကြံကို ထိန်းသိမ်းရမည့်
ကာလကို အတိအကျသတ္တိထားရမည်။

ဂုဏ်ထူးစရာပေးကျတတ်က

ကပြောပုံ၊ ၊ သည့် ဤနရာကြောင့် မိန်းမ၏ကံဝတ္တုတု
ခံကြို လေးစားရန်တိပျံ့ပါသည်။

ကပြောပုံအပူဖင်း မိန်းမ၏ကံဝတ္တုတုကွဲကို ခ်ခံဖာကုန် ကပြောပုံအပူကြောင့်
ဖိစီးပျံ့မှုသောအက်အိုမတုဋီပကရအပေသို

ဦးတည့်စေသာအေချခအေနတစုပုဝတ္တု ပတ္တကာပါက ကပြောပုံညည အပိုဒ-
V(၁၀)ကြောင့် ပျံ့နှံ့နားထားသော မိန်းမကံဝတ္တု သတ္တုတုအရ
ဖောပျံ့သည့်အတိုင်း လှည့်ညှိုးအရ လိုကာစပီး တိုကပြိုက
ဆက်ီးပုကညှိထံသို့ သတင်းပေးပို့ရန် သေဘာတူပါသည်။

လက္ခဏာ၏ ပထမညှိ ဝတ္တု ဝေန်ကွဲအမည

ရာထူး ။ ။

မိန်းမသတ္တုက ။ ။

ေန်မြဲ ။ ။

လက္ခဏာ ။ ။

